
  
 

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ 

သတင္းစာစဥ္
အမွတ္ (၂၇)၊ မတ္ ၂၁ ရက္၊ ၂ဝ၁၇

၁

မတ္လ ၁၇၊ ၂၀၁၇

မံုရြာၿမိဳ႕ ခ်မ္းျမဝတီရပ္ကြက္ ေက်ာကၠာ 
လမ္းေဘးရွိ ဝါႀကိတ္စက္႐ံုကို ငွားရမ္းျခင္း 
စာခ်ဳပ္ဖ်က္သိမ္း၍ အေဆာက္အအံုမ်ား 
ေဆာက္လုပ္မႈရပ္တန္႔ေပးရန္အဆိုကို စစ္ 
ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္က အတည္ 
ျပဳဆံုးျဖတ္သည္။

မတ္လ ၁၄ ရက္က တိုင္းေဒသႀကီး 
လႊတ္ေတာ္ ဆ႒မပံုမွန္အစည္းအေဝးတြင္ 
တုိင္းေဒသႀကီးကုိယ္စားလွယ္ ေဒၚအမာၾကည္ 
(မံုရြာမဲဆႏၵနယ္-၁)၏အဆိုကို လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္ငါးဦးက ေထာက္ခံေဆြးေႏြး 
ၿပီး လႊတ္ေတာ္အဆုံးအျဖတ္ရယူကာ အတည္ 
ျပဳခဲ့သည္။

‘‘မံုရြာဝါႀကိတ္စက္႐ံုနဲ႔ ပတ္သက္ၿပီး 
ေတာ့ ပုဂၢလိကကုမၸဏီကို ငွားရမ္းစဥ္က 
တည္းက မံုရြာျပည္သူေတြအားလံုးက စိတ္ 
မခ်မ္းမေျမ႕ ျဖစ္ၾကရပါတယ္။ ကိုယ္စား 
လွယ္ေလာင္းအျဖစ္ ေရြးခ်ယ္ခံစဥ္ကစၿပီး 
မံုရြာျပည္သူေတြက ဝါႀကိတ္စက္႐ံုကို ျပည္ 
သူအမ်ား ေရြးခ်ယ္တင္ေျမႇာက္တဲ့အစိုးရက 
စီမံခန္႔ခြဲမႈကို အလိုရွိၾကပါတယ္။ ဒီအဆိုကို 
ကြၽန္မတို႔ေတြ ႔တိုင္း ေတာင္းဆိုၾကပါတယ္။ 
အကယ္၍ ဒီအဆိုက တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ 
ေတာ္မွာ အတည္ျပဳခ်က္ရရိွမယ္ဆုိရင္ ကြၽန္မ 
တို႔တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ ႔က မံုရြာၿမိဳ႕ 
ျပည္သူေတြနဲ႔ ႏုိင္ငံ့အက်ိဳးအတြက္ ဘ႑ာ 
ေငြတိုးတက္ရရွိလာေအာင္ စီမံခန္႔ခြဲေဆာင္ 
ရြက္ႏုိင္မွာျဖစ္ပါတယ္။ ဒီစာခ်ဳပ္က ျပည္ 
ေထာင္စုအဆင့္က ခ်ဳပ္ဆိုခဲ့ေသာ္လည္း 

တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ ႔ရဲ႕ စီမံခန္႔ခြဲမႈ 
ေအာက္မွာရွိတဲ့အတြက္ တိုင္းေဒသႀကီး 
လႊတ္ေတာ္ကေန အတည္ျပဳခ်က္ရရွိမွာ ျဖစ္ 
ပါတယ္’’ဟု ေဒၚအမာၾကည္က ေျပာၾကား 
သည္။

အဆိုကို လႊတ္ေတာ္သေဘာထားရယူ 
ရာတြင္ လႊတ္ေတာ္၌ တက္ေရာက္သူ ၉၆ 
ဦး ရွိသည့္အနက္ အတည္ျပဳရန္ ဆႏၵျပဳသူ 
၆၇ ဦး၊ မွတ္တမ္း အျဖစ္ ထားရွိရန္ ဆႏၵျပသူ 
တစ္ဦး၊ ၾကားေန ၂၆ ဦးရွိသည္။

မံုရြာၿမိဳ႕ ခ်မ္းျမသာစည္ရပ္ကြက္ 
ေက်ာကၠာလမ္းေဘးရွိ ဝါႀကိတ္စက္႐ံု ေျမ 
ေနရာသည္ ၉ ဒသမ ၇၈ ဧက က်ယ္ဝန္းၿပီး 
ပင္မစက္႐ံု၊ ဂိုေဒါင္ပါ အေဆာက္အအံု ၃၄ 
လံုးကို ၂၀၁၂ ဇူလိုင္ ၄ ရက္ တြင္ လယ္ယာ 
စိုက္ပ်ဳိးေရးႏွင့္ ဆည္ေျမာင္းဝန္ႀကီးဌာန၊ 
စက္မႈသီးႏွံဖြံ ႕ ၿဖိဳးေရးဦးစီးဌာန(႐ံုးခ်ဳပ္ )မွ  
Thein Min Industry Group Co.,Ltd သို႔ 
ငွားရမ္းခဲ့သည္။

၂၀၁၅ ဒီဇင္ဘာ ၁၀ ရက္ တြင္ ျပင္ဆင္ 
ခ်ဳပ္ဆိုေသာ စာခ်ဳပ္အရ တစ္ႏွစ္လွ်င္ က်ပ္ 
၃၄၃ သိန္းျဖင့္ ငွားရမ္းသေဘာတူညီခဲ့၍ 
တစ္လလွ်င္ က်ပ္ ၂၈ ဒသမ ၅၈ သိန္း 
သတ္မွတ္ခဲ့သည္။ မံုရြာၿမိဳ႕ ေက်ာကၠာလမ္း 
ေဘး  ၿမိဳ႕လယ္တုိက္တစ္လံုး၏ ငွားရမ္းခ 
ကာလေပါက္ေစ်းသည္ တစ္လလွ်င္ က်ပ္ 
သိန္း ၃၀ ခန္႔ရွိေနသျဖင့္ စက္႐ံုငွားရမ္းခမွာ 
လြန္စြာနည္းပါးေနေၾကာင္း ေဒၚအမာၾကည္ 
၏အဆိုတြင္ ေဖာ္ျပပါရွိသည္။

(ကုုိးကား - http://www.7daydaily.com/)

မံုရြာ ဝါႀကိတ္စက္႐ံုငွားရမ္းျခင္းစာခ်ဳပ္ ဖ်က္သိမ္း၍ 
အေဆာက္အအုံတည္ေဆာက္မႈ ရပ္တန္႔ရန္
အဆုိကုိ စစ္ကုုိင္းလႊတ္ေတာ္အတည္ျပဳ

သတင္းတိုု
 ရွမ္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ပၪၥမပုံမွန္ 

အစည္းအေဝးကုိ မတ္လ ၂၀ ရက္တြင္ 
စတင္ က်င္းပမည္ျဖစ္သည္။
 ‘‘ပုံမွန္ အစည္းအေဝးပဲဆိုေတာ့ ထူးျခား 
တဲ့တင္ျပခ်က္ေတြ ပါလာမယ္လုိ႔ေတာ့ 
မထင္ထားပါဘူး။ အန္တီတုိ႔ပါတီဘက္က 
ကိုယ္စားလွယ္ေတြအေနနဲ႔ ဒီပုံမွန္အစည္း 
အေဝးမွာ တင္ျပေဆြးေႏြးဖို႔ အေၾကာင္းအရာ 
ေတြ မရွိေသးပါဘူး’’ဟု ရွမ္းတုိင္းရင္းသား 
မ်ားဒီမိုကေရစီအဖဲြ႕ခ်ဳပ္ပါတီ သိႏၷီမဲဆႏၵ 
နယ္မွ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ေဒၚနန္း 
ခင္ထားရီက ေျပာသည္။
(ကုုိးကား -  http://www.7daydaily.com/)

 မေကြးတုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ 
အေဆာက္အအုံသစ္ တည္ေဆာက္ရန္ 
ကုမၸဏီ ၃၇ ခု အဆိုျပဳလႊာ ေလွ်ာက္ထားခဲ့ 
ေၾကာင္း မေကြးတိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ 
ဒု-ဥကၠ႒ဦးေဇာ္မ်ဳိး၀င္းက ေျပာသည္။ ‘‘ဝင္ 
ေရာက္ယွဥ္ၿပိဳင္မယ့္ ကုမၸဏီေတြရဲ႕ Profile 
ကို တင္ျပေစၿပီး စိစစ္တာျဖစ္တယ္။ သူတုိ႔ 
ရဲ႕ Profile Technical Proposal ေတြကို 
ၾကည့္မယ္။ စိစစ္မယ္။ ၿပီးရင္ အခုလကုန္ 
(မတ္လ)မွာ ေရြးခ်ယ္တဲ့ ကုမၸဏီေတြကို 
ထုတ္ျပန္မယ္။ အဲဒီိမွာ ေရြးခ်ယ္ခံရတဲ့ 
ကုမၸဏီေတြကသာ ဒုတိယအဆင့္အေနနဲ႔ 
လႊတ္ေတာ္အေဆာက္အအုံ တည္ေဆာက္ 
မယ့္ စီမံကိန္းတင္ဒါကို ဝင္ၿပိဳင္ခြင့္ရမွာျဖစ္ 
တယ္’’ဟု ဦးေဇာ္မ်ဳိး၀င္းက ေျပာသည္။
(ကုုိးကား -  http://www.7daydaily.com/)



 

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အမွတ္ (၂၇)
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး 

လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ

သတင္းစာစဥ္

စုစည္းတင္ျပသူ

ပညာအလင္းပြင့္

ျမန္မာသုေတသန ေဖာင္ေဒးရွင္း

ဆက္သြယ္ရန္

၀၉-၂၆၀၀၀၇၅၁၉

၂

မတ္လ ၁၉၊ ၂၀၁၇

ဧရာဝတီတိုင္းအစိုးရအေနျဖင့္ လႊတ္ 
ေတာ္၏ဆံုးျဖတ္ခ်က္မ်ားအေပၚ ေလးစား 
လိုက္နာမႈ အားနည္းေနေၾကာင္း တိုင္းေဒသ 
ႀကီးလႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္မ်ားက ေဝဖန္ 
ေျပာၾကားသည္။

လႊတ္ေတာ္၏ ဆုံးျဖတ္ခ်က္မ်ားအား 
တစ္ႏွစ္တာ ကာလအတြင္း ဧရာဝတီတိုင္း 
အစိုးရ၏ အေကာင္အထည္ေဖာ္မႈအေပၚ 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား၏ အျမင္ကို 
Daily Eleven သတင္းစာမွ ေမးျမန္းခဲ့ရာ 
ထိုသို႔ သံုးသပ္ေျပာၾကားခဲ့ၾကျခင္းျဖစ္သည္။

ဦးေသာ္ဇင္ဝင္း (ၾကံခင္းမဲဆႏၵနယ္ -၁)
“အခုတစ္ႏွစ္အတြင္းမွာဆိုရင္ လႊတ္ 

ေတာ္မွာတင္ျပခဲ့တဲ့ အဆိုေတြရွိတယ္။ ေမး 
ခြန္းေတြရွိတယ္။ ဒီေမးခြန္းေတြ၊ အဆုိေတြ 
အေပၚမွာ အစိုးရက ေလးစားလိုက္နာၿပီး 
ေတာ့ အေကာင္အထည္ေဖာ္၊ အေကာင္ 
အထည္ေဖာ္တယ္ဆိုတာ Cabinet မွာထည့္ 
ၿပီး ဆုံးျဖတ္တဲ့ ဆံုးျဖတ္ခ်က္ခ်တာမ်ဳိး 
မေတြ႕ရသေလာက္ နည္းေနတယ္။ ဒါဟာ 
အစိုးရအေနနဲ႔ လႊတ္ေတာ္ရဲ႕ ဆံုးျဖတ္ခ်က္ 
ေတြကို ေလးစားလုိက္နာမႈ အားနည္းတယ္ 
လို႔ သုံးသပ္ရမယ့္ အေျခအေနပါ။”ဟုု ေျပာ 
ၾကားသည္။ 

ဧရာဝတီတိုင္းလႊတ္ေတာ္၌ ထင္ရွား 
သည့္ အဆိုတစ္ခုျဖစ္ခဲ့သည့္ ေျမႀကီးေျမပံု 
မွန္ကန္စြာ ပံုစံ(၇)ထုတ္ေပးေရး အစိုးရအား 
တိုက္တြန္းေၾကာင္းအဆိုမွာ ေအာင္ျမင္ခဲ့ 

ေသာ္လည္း ယေန႔အခ်ိန္ထိ ေျမႀကီးေျမပံု 
မွန္ကန္မႈ မရွိေသးေၾကာင္း၊ အစိုးရအေနျဖင့္ 
အဆုိအား အေထာက္အပ့ံျဖစ္ေစရန္ ၂၀၁၇- 
၁၈ ဘတ္ဂ်က္တြင္ ဝန္ထမ္းအင္အားေသာ္ 
လည္းေကာင္း၊ အျခားလုပ္ငန္းေဖာ္ေဆာင္ 
မႈေသာ္လည္းေကာင္း ေငြလံုးေငြရင္းသုံးစြဲမႈ 
မ်ားတြင ္  ထည့သ္ြင္းေရးဆြထဲားျခင္းမရွသိည ္
ကို လႊတ္ေတာ္မွ စိစစ္ေတြ႕ရွိရေၾကာင္း ၎ 
က ဆက္လက္ေျပာၾကားသည္။

ေဒၚျမင့္ျမင့္စန္း(ဝါးခယ္မ မဲဆႏၵနယ္ -၂)
“ေမးခြန္းေမးတဲ့သူေတြ၊ အဆိုရွင္ေတြ 

က ကိုယ္ေမးလိုက္တာ ေအာင္ျမင္သြားၿပီဆို 
ရင္ ဒါေတာ့ အေကာင္အထည္ေဖာ္ေပးေတာ့ 
မွာပဲဆုိၿပီး ေမွ်ာ္လင့္ခ်က္၊ ျပည္သူေတြက 
လည္း ကိုယ္စားလွယ္ေတာ့ ေမးေပးသြားၿပီ 
အေကာင္အထည္ေဖာ္ေပးေတာ့မွာပဲဆုိၿပီး 
ေမွ်ာ္လင့္ခ်က္နဲ႔ေနၾကတယ္။ တကယ္တမ္း 
အေကာင္အထည္ေဖာ္လား၊ မေဖာ္လား 
ေတာ့ ေျမျပင္မွာ ဆင္းၾကည့္သင့္တယ္။ 
အေကာင္အထည္ေဖာ္မႈ အားနည္းေနေသး 
တယ္”ဟု ေဝဖန္ေျပာၾကားသည္။

ေဒၚနီနီမိုး (ေညာင္တုန္း မဲဆႏၵနယ္-၁)
“အစ္မတို႔ေမးခဲ့တဲ့ မူးယစ္ေဆးဝါးနဲ႔ 

ပတ္သက္တဲ့ ေမးခြန္းေတြ၊ အရက္ခ်က္ 
စက္႐ံုနဲ႔ပတ္သက္တဲ့ ေမးခြန္းေတြဆုိတာ 
အဲဒီအခ်က္အလက္ေတြကို အတိအက်ကို 
လိုက္ရွာရတယ္။ လူထုထဲကိုဝင္ၿပီး လူထု 
ေတြနဲ႔ပူးေပါင္းၿပီး အတိအက်ရွာရတယ္။ 
အရမ္းအႏၲရာယ္မ်ားတယ္။ ဒါေပမဲ့ အစ္မတို႔ 

ေမးလိုက္တဲ့ ေမးခြန္းေတြက ေနာက္ပုိင္းမွာ 
ဘာမွျဖစ္မလာတာေတြ ေတြ႔ေနရတယ္။ 
ဘာမွအသက္မဝင္တာ ေတြ႕ရတယ္” ဟု 
ေျပာၾကားသည္။

ေဒၚစုစုေအာင္ (ျမန္ေအာင္မဲဆႏၵနယ္-၂)
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားက ျပည္ 

သူမ်ားအား ကိုယ္စားျပဳကာ ေဆာင္ရြက္ခဲ့မႈ 
အေပၚ အစိုးရအေနျဖင့္ အေလးထားကိုင္ 
တြယ္မႈ အားနည္းေနေၾကာင္း၊ ထိုသို႔ျဖစ္ေပၚ 
ေနျခင္းမွာ ယခင္အစိုးရ၏ ဆိုးေမြေကာင္းေမြ 
ကို ခံစားေနရျခင္းႏွင့္ ဌာနဆိုင္ရာအခ်ဳိ႕တို႔၏ 
ပူးေပါင္းမႈမရွိျခင္းတုိ႔ေၾကာင့္ ျဖစ္ႏုိင္သည္ဟု 
ယူဆေၾကာင္း သံုးသပ္ေျပာၾကားသည္။

လွ်ပ္စစ္၊ စက္မႈလက္မႈႏွင့္လမ္းပန္း
ဆက္သြယ္ေရးဝန္ႀကီး ဦးဝင္းေဌး
(ဧရာဝတီတုိင္းအစိုးရ၏ ေျပာေရးဆိုခြင့္ 
ရွိသူ)

“လႊတ္ေတာ္ ကတိကဝတ္၊ လႊတ္ေတာ္ 
အဆို ဒါေတြက အေရးႀကီးပါတယ္။ ကြၽန္ 
ေတာ္တို႔ အစိုးရအဖြဲ ႔အေနနဲ႔ ဝန္ႀကီးဌာန 
တစ္ခုခ်င္းမွာ ႐ံုးပိုင္းဆိုင္ရာ စာရင္းျပဳစုထား 
တာေတြ ရွိပါတယ္။ စာရင္းျပဳစုၿပီး ဘယ္ဟာ 
ဘယ္အဆင့္ေရာက္ေနၿပီ၊ ဘယ္အဆုိ ဘယ္ 
ကတိကဝတ္ကေတာ့ ၿပီးသြားၿပီ၊ ဘယ္ဟာ 
ေတာ့ က်န္ေနတယ္။ ဘာေၾကာင့္ က်န္ေန 
ေသးတယ္ဆိုတာ စာရင္းဇယား အတိအက် 
နဲ႔ လုပ္ေနပါတယ္”ဟုု ေျဖၾကားသည္။
(ကုုိးကား - ေအာင္ေက်ာ္မ်ဳိး (ဟသၤာတ)  http://www.

news-eleven.com/)

ဧရာဝတီတိုင္းအစိုးရအေနျဖင့္ လႊတ္ေတာ္၏ဆံုးျဖတ္ခ်က္ 
မ်ားအေပၚ ေလးစားလိုက္နာမႈ အားနည္းေနေၾကာင္း 
တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား ေ၀ဖန္



 

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အမွတ္ (၂၇)

၃

မတ္လ ၂၀၊ ၂၀၁၇ 

ဒုတိယအႀကိမ္  ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီး 
လႊတ္ေတာ္ ဆ႒မပံုုမွန္အစည္းအေဝးကိုု 
မတ္လ ၂၀ ရက္ေန႔တြင္ စတင္က်င္းပမည္ 
ျဖစ္သည္။ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘ႑ာႏွစ္  ပဲခူး 
တိုုင္းေဒသႀကီး ေဒသႏၲရစီမံကိန္းဥပေဒ 
(မူၾကမ္း)အား တုိင္းေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ႔ 
စီမံကိန္းႏွင့္ ဘ႑ာေရးဝန္ႀကီး  ဦးၫႊန္႔ေရႊမွ 
တင္သြင္းမည္ျဖစ္ေၾကာင္း သိရသည္။ 

တိုုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စား 
လွယ္ ၉  ဦးတိုု႔မွ ၾကယ္ပြင့္ျပေမးခြန္း ၁၁ ခု 
ေမးျမန္းသြားမည္ျဖစ္ရာ ေဒၚရီရီထိုက္ (ေဝါ 
မဲဆႏၵနယ္-၂)က တရားစီရင္ေရးႏွင့္ စပ္ 
လ်ဥ္း၍ ေမးခြန္း ၂ ခုု ေမးျမန္းသြားမည္ ျဖစ္ 
သည္။ 

“ၿမိဳ႕နယ္မ်ားတြင္ စံုခံုအဖြဲ႔မ်ား စစ္ေဆး 
ေသာအခါ ဘက္လုုိက္မႈကင္းၿပီး တရားမွ်တ 
ေသာ စံုခံုုအဖြဲ႔မ်ား ေပၚေပါက္လာေစရး စီမံ 
ေဆာင္ရြက္ေပးရန္ အစီအစဥ္ရွိ/မရွိ”၊  “ၿမိဳ႕ 
နယ္တရား႐ံုးတြင္ အမႈတြဲမ်ား တင္ျပျခင္းႏွင့္ 
အာမခံလုပ္ေဆာင္လွ်င္ ေငြေၾကးမ်ား 
ေျမာက္ျမားစြာေပးေနရျခင္း”ႏွင့္ စပ္လ်ဥ္း 
သည့္ေမးခြန္းမ်ားကိုု တင္ျပသြားမည္ဟုု 
သိရသည္။ 

တုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္၏ဥပေဒျပဳေရး 
ေကာ္မတီ၊ တိုင္းရင္းသားလူမ်ိဳးမ်ား အေရး 
ဆုိင္ရာေကာ္မတီ၊ လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ 
မ်ားစိစစ္ေရးႏွင့္ ျပည္သူ႔ေငြစာရင္းေကာ္မတီ 
တိုု႔အား ျပင္ဆင္ဖြဲ႔စည္းရန္ လႊတ္ေတာ္သိုု႔ 
တင္ျပ၍ အတည္ျပဳခ်က္ရယူမည္ျဖစ္သည္။ 
(ကုိးကား - Bago Region Hluttaw Facebook Page)

ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ ဆ႒မပံုုမွန္အစည္းအေဝး က်င္းပမည္

မတ္လ ၁၇၊  ၂၀၁၇ 

အစိုးရသစ္လက္ထက္ ဒုတိယအႀကိမ္ 
ကယားျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ဥပေဒျပဳေရး 
ဆုိင္ရာေကာ္မတီက ကယားျပည္နယ္စည္ပင္ 
သာယာေရးအဖြဲ႔ဥပေဒကို ျပင္ဆင္ေရးဆြဲ 
ရန္ ႀကိဳးပမ္းေနေၾကာင္း သိရသည္။

ကယားျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ဥပေဒျပဳ 
ေရးဆိုင္ရာေကာ္မတီမွ ကယားျပည္နယ္ 
စည္ပင္သာယာေရးအဖြဲ ႔ဥပေဒ၏ အားနည္း 
ခ်က္၊ လိုအပ္ခ်က္မ်ားကို ေတြ ႔ရိွခဲ့ၿပီးေနာက္ 
ျပန္လည္ျပင္ဆင္ရန္ စတင္လုပ္ေဆာင္ေန 
ျခင္း ျဖစ္သည္။

ျပန္လည္ ျပင္ဆင္ေရးဆြဲထားေသာ 
ဥပေဒမ်ားကို ေဖေဖာ္ဝါရီလ ၂၃ ရက္ေန႔တြင္ 
က်င္းပေသာ ဒုတိယအႀကိမ္ ကယားျပည္ 
နယ္လႊတ္ေတာ္ စတုတၳပံုမွန္အစည္းအေဝး 
ဒုတိယေျမာက္ေန႔အစီအစဥ္တြင္ ဥပေဒျပဳ 
ေရးဆိုင္ရာေကာ္မတီက ျပင္ဆင္ေရးဆြဲ 
ထားေသာဥပေဒႏွင့္ပတ္သက္သည့္ အဆိုပါ 

အစီရင္ခံစာကို တင္သြင္းဖတ္ၾကားခဲ့သည္။
စည္ပင္သာယာေရးႏွင့္ သက္ဆိုင္ေသာ 

အစိုးရတာဝန္ရိွသူမ်ား၊ ျပည္နယ္ဥပေဒခ်ဳပ္ 
ႏွင့္ လႊတ္ေတာ္ေကာ္မတီအဖြဲ ႔ဝင္မ်ား ေတြ႔ 
ဆုံကာ ျပင္ဆင္ထားေသာ ဥပေဒမ်ားကို 
ျပန္လည္သုံးသပ္ အတည္ျပဳမည္ျဖစ္ၿပီး 
သုံးသပ္ခ်က္မ်ားထြက္လွ်င္ လႊတ္ေတာ္ 
အစည္းအေဝးတြင္ ေဆြးေႏြးဆံုးျဖတ္ရန္ 
တင္ျပသြားမည္ဟု သိရသည္။

၂၀၁၃ ခုနစ္တြင္ ကယားျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္မွ အတည္ျပဳျပဌာန္းခဲ့ေသာ ကယား 
ျပည္နယ္ စည္ပင္သာယာေရးအဖြဲ ႔မ်ားဥပေဒ 
အား ျပင္ဆင္သည့္ဥပေဒအျဖစ္ ျပ႒ာန္း 
အတည္ျပဳရန္ စည္ပင္သာယာေရးအဖြဲ႔မ်ား 
ဥပေဒ အခန္း (၃ ၊၄၊ ၅၊ ၆၊ ၇၊ ၈၊ ၉၊ ၁၀၊ ၁၁) 
အတြင္းရိွ ပုဒ္မ၊ ပုဒ္မခြဲမ်ားအား အခန္းလိုက္ 
ျပင္ဆင္ျဖည့္စြက္ခ်က္မ်ား ေဆာင္ရြက္ခဲ့ၾက 
ေၾကာင္း သိရသည္။
(ကုိးကား - ကႏၲရဝတီ - http://burmese.bnionline.

net/) 

ကယားျပည္နယ္ စည္ပင္သာယာေရးအဖြဲ ႔မ်ား

ဥပေဒကုိ ျပင္ဆင္ျဖည့္စြက္ရန္ ႀကိဳးပမ္း

မတ္ ၁၇၊ ၂၀၁၇ 

သံုးလေက်ာ္ၾကာ ရပ္နားထားသည့္ ရန္ 
ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္သည္ မတ္ 
လ ၂၀ ရက္ေန႔တြင္ ျပန္လည္က်င္းပမည္ 
ျဖစ္သည္။

စည္ပင္ကဝယ္ယူသည့္ အမႈိက္သိမ္း 
ကားကိစၥအတြက္လည္း လႊတ္ေတာ္သို႔ေမး 
ခြန္းမ်ား တင္ထားေသာ္လည္း  ခြင့္ျပဳမည္၊ 
မျပဳမည္ကုိ မသိရေၾကာင္း ဦးေက်ာ္ေဇယ်က 
ဆိုသည္။ အမႈိက္သိမ္းကားမွာ မူရင္းတန္ဖိုး 
ထက္ ေဈးႏႈန္းႀကီးျမင့္စြာေပးေခ်ခ့ဲရေၾကာင္း 
ေဝဖန္မႈမ်ားရွိခဲ့ေသာ္လည္း ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ 
ေတာ္ စည္ပင္သာယာေရးေကာ္မတီဝင္ 
ေဒၚလိႈင္ေမာ္ဦးက မဟုတ္မွန္ေၾကာင္း ျငင္း 
ဆိုထားသည္။ 

ၿပီးခဲ့သည့္လပိုင္းအတြင္း ရန္ကုန္တိုင္း 
ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ အစီအမံျဖင့္ ျပဳလုပ္ခဲ့သည့္ YBS 
ကိစၥတြင္လည္း ခရီးသည္မ်ား အဆင္ေျပမႈ 
မရွိဘဲ လက္ရွိတိုင္ ဆိုးက်ဳိးမ်ားခံစားေနရ 
ဆဲျဖစ္သည္။ “ေနာက္သံုးလၾကာရင္ကတ္  
စနစ္လုပ္္မယ္ေျပာေပမယ့္  ကားေတာင္မ 
ေလာက္ဘူးျဖစ္ေနတယ္။ လုပ္ရင္ ပီပီျပင္ျပင္ 
လုပ္၊ မဟုတ္ရင္ ကိုယ္စားလွယ္ေတြပါ နာ 
မည္ပ်က္တယ္။ ေျပာသလို မလုပ္ ႏုိင္ရင္ 
ေနာက္ေနာင္ ျပည္သူကအယုံအၾကည္မဲ့ 
တယ္။ အခုက ကားခေတြပိုတက္၊ ပိုဆိုး 
လာတယ္”ဟု  လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
ဦးေက်ာ္ေက်ာ္ထြန္းက မွတ္ခ်က္ျပဳသည္။ 
ျပည္ပမွခရီးသည္ တင္ယာဥ္မ်ားမွာယူထား 
ေသာ္လည္း လက္ရိွ ၂၀၁၇ ႏွစ္ကုန္မွေရာက္ 
ရွိမည္ဟု ၾကားသိရေၾကာင္း ၎ကဆိုသည္။ 

ယခုဘ႑ာႏွစ္မွစ၍ မီတာခတက္မည္ 
ဆိုသည့္ သတင္းမ်ားမွာလည္း မတ္လဆန္း 
အတြင္း ထြက္ေပၚခဲ့ေသးသည္။ ယင္းကိစၥ 
မွာလည္း လႊတ္ေတာ္တြင္ ေဆြးေႏြးဖြယ္ကိစၥ 
မ်ားျဖစ္လာမည္ဟု တိုင္းလႊတ္ေတာ္ကိုယ္ 
စားလွယ္မ်ားက ဆိုသည္။ 
(ကုိးကား - The Voice Daily မွ ေကာက္ႏုတ္တင္ျပသည္)

ရန္ကုုန္တုုိင္းလႊတ္ေတာ္တြင္
 YBS၊ အမိႈက္ကား၊ 
မီတာခ၊ ညေစ်းကိစၥမ်ား 
ေဆြးေႏြးမည္


